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Znaãka Obluk dnes patfií mezi známé pojmy
ve svûtû klasického jeÏdûní, westernového
sportu i ve stájích hobby jezdcÛ.Mnozí z nich uÏ
zavítali do brnûnské prodejny nesãetnûkrát, ve
v‰ední dny i v sobotu. Za Ivanem pro chapsy,
kOblukovi pro nové udidlo…Zku‰enosti v‰ech
jsou podobné. V útulném prostfiedí prodejny
voní dfievo a kÛÏe, v‰ude visí zboÏí, náv‰tûva
je to na desítky minut i hodinu. Není kam spû-
chat. Kdo je unaven˘, nepohrdne ‰álkem kávy
servírovan˘m pfiímo na barovém pultíku. Mezi-
tím probere smajitelem i zamûstnanci prodejny,
co nového u nich ve stáji, kdo vyhrál, komu se
narodilo hfiíbû, jak se osvûdãily nové vitaminy, ãi
koho potkal. Îivotních pfiíbûhÛ uÏ vyslechla pro-
dejna mnoho. MoÏná nás, ãasté hosty, ani ne-
napadne, Ïe za spokojen˘m nákupem

a poklábosením stojí nûkdo, komu „ná‰“ ob-
chod zcela zmûnil Ïivot. Kdo vymûnil roman-
tické chvíle v sedle za stovky a tisíce hodin za
obchodním pultem. Kdo plánuje nákupy kvalit-
ního zboÏí a sledování trendÛ je‰tû peãlivûji neÏ
my a s pfiedstihem. ProtoÏe je to jeho práce.
A koníãek zároveÀ. A jak se fiíká – jak˘ pán, ta-
kov˘ krám…

Obchod kamenný…
Ivan Obluk se narodil ve Fr˘dku-Místku a od

sv˘ch 13 let zaãal jezdit na koni. V ‰edesát˘ch
letech nav‰tûvoval jezdeck˘ oddíl Slezan Fr˘-
dek-Místek a vûnoval se parkurovému jeÏdûní.
Dotáhl to aÏ na úroveÀ ST amezi jeho nejvût‰í
úspûchy na kolbi‰ti patfiilo tfietí místo na mi-
strovství âSSR. On sám v‰ak za úspûch po-

vaÏuje v‰e, co se v jeho Ïivotû událo. Dnesmá
dvû dospûlé dcery – dvojãata, a v druhém
manÏelství s Katefiinou dva dal‰í smí‰ky – pû-
tiletou Barborku a tfiíletého Jakuba. Oba znají
prostfiedí prodejny dokonale a postupnû se za-
uãují v komunikaci se zákazníky. Katka pfii ma-
tefiské vypomáhá s obchodem, s hlídáním
pomáhá babiãka, v prodejnû je dnes kolem
6 zamûstnancÛ. PÛlka z nich zaji‰Èuje chod
kamenného obchodu (nebo spí‰ dfievûného)
v Jundrovû na Veslafiské, coÏ je v klidné ãásti
Brna v dosahu hromadné dopravy, druhá
pÛlka se vûnuje e-shopu, expeduje zboÏí a ob-
sluhuje sklad.

… i internetový
Podíl internetového obchodu se za poslední

rok zv˘‰il na celou tfietinu obratu: trend po-
hodlného nákupu z domova ãi práce pfies po-
ãítaã znamenal pro firmu Obluk kompletní
rekonstrukci webov˘ch stránek i posílení
image znaãky. Firma Obluk získala nové logo
i grafick˘ vizuál, kter˘ vychází z decentní ãerné
a zlatozelené barvy. âist˘ design a pfiehledn˘
e-shop rozdûlen˘ dle branÏí se setkal u záka-
zníkÛ s velmi kladn˘m ohlasem. „Zjistili jsme,
Ïe nakupující uvítali pfiehledn˘ a jednoduch˘
web bez zbyteãn˘ch informací navíc. Samoz-
fiejmû, i kdyÏ podíl e-shopu stále roste, jsou zá-
kazníci, ktefií si rádi pfiijdou zboÏí prohlédnout
a vybrat pfiímo do prodejny,“ vysvûtluje Ivan
Obluk. Pokud by si zákazník vybral zboÏí
a zjistil, Ïe nevyhovuje velikost, barevnost ãi
cokoli jiného, je moÏné je vymûnit. Tato sluÏba
patfií na Veslafiské mezi samozfiejmost. Ne
kaÏd˘ pfieci odhadne velikost konû (nebo
svého kolegy☺) pfiesnû, a tak je namístûmoÏ-
nost vyzkou‰ení. Firma také dost vstfiícnû pfiis-
tupuje k reklamacím. I kdyÏ je zboÏí pfieváÏnû
znaãkové, od provûfien˘ch tuzemsk˘ch, ev-
ropsk˘ch i zámofisk˘ch v˘robcÛ, je‰tû se ne-
stalo, Ïe by reklamace nebyla uznána. �

Koním zasvětil svůj celý život. Na rozdíl od mnoha jezdců
však není hlavním aktérem dění na kolbišti, je člověkem
v jeho pozadí. Jeho největší výzvou totiž nebyly parkury ST,
kterým se jako mladý kluk věnoval, ale zcela jiná dráha, ne-
méně zajímavá. V roce 1999 se stal majitelem kamenného
a dnes již i internetového obchodu s jezdeckými potřebami.

Jaký pán, takový krám…
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Jaké jsou trendy v nakupování a jak vybíráte dodavatele?
Nejvíce se nakupuje spotfiební zboÏí, coÏ jsou ohlávky, vodítka, z jez-

deck˘ch potfieb pak chapsy, rajtky, rukavice, snaÏíme se mít i sortiment
pro dûti. ZboÏí objednáváme prÛbûÏnû, témûfi dennû,máme asi 30 pfie-
váÏnû zahraniãních dodavatelÛ. Vybíráme takové zboÏí, aby odpovídalo
kvalitou a cena byla pfiimûfiená.

Na čí popud jste rozšířili sortiment o řadu zboží z westernu?
Zhruba pfied pûti lety jsme zjistili, Ïe na trhu je nedostatek westerno-

vého zboÏí, tak jsme hledali dodavatele pro tento typ sortimentu. Na‰li
jsme dodavatele v USA, ktefií jsou pojmem ve westernovém svûtû, do-
váÏíme chrániãe, podsedlové westernové deky. Je to sice draÏ‰í zboÏí,
ale povaÏujeme za nutnémít ho v nabídce. Dále odebíráme zboÏí z Ev-
ropy.

Vyžadují zákazníci lepší zboží, než tomu bylo před lety?
V Brnû je zfiejmû zvlá‰tní lokalita. KdyÏ jsme napfiíklad u anglického

jeÏdûní zaãali s draÏ‰ím zboÏím, jen velmi málo se prodávalo. Muselo
se zlevnit a teprve poté ‰lo na odbyt. Podle zástupce firmy se v Praze
totéÏ zboÏí prodávalo daleko lépe. Lidé sice vyÏadují kvalitní zboÏí, ale
nûkdy nejsou ochotni jít do vy‰‰ích cen.

Navštěvují obchod stejní zákazníci a každou sezonu si kupují
nové věci podle módy? Stíháte reagovat na poptávky
v e-shopu?
Máme zákazníky, ktefií chodí opakovanû, ale musím s povdûkem kvi-

tovat, Ïe klientela se roz‰ifiuje o nové i díky internetovému ochodu.
TrÏby v e-shopu jsou dvojnásobné oproti loÀsku. Poãet zamûstnancÛ se
musel díky zásilkovému prodeji zv˘‰it, vût‰inu poloÏekmáme skladem,
snaÏíme se vyexpedovat je do druhého dne. V pfiípadû, Ïe nemáme
potfiebnou velikost, zákazníkovi to oznámíme a zjistíme, zda je ochoten
poãkat na stanoven˘ termín.

Kteří jezdci podle vás nakupují nejvíce?
Hodnû se objevilo tzv. hobby jezdcÛ, coÏ dfiíve nebylo. KdyÏ jsem

jezdil parkury jako junior, existovaly jen oddíly zamûfiené na sport.
Dnes se mi zdá, Ïe naprostá vût‰ina jezdcÛ je rekreaãních a jen úzká
skupinka jsou sportovní. Myslím si, Ïe hobby jezdci tvofií vût‰inu na‰ich
zákazníkÛ, klasiãtí i westernoví. Westernoví jsou více ochotní utrácet za
kosmetiku pro konû, rádi se oblékají ve westernovém stylu. Chodí
k nám také hodnû lidí, co s koÀmi nemají nic spoleãného a líbí se jim
móda – jako tfieba country kapely, a chtûjí se stylovû obléknout.

Dříve jste značku Obluk prezentovali na výstavách? Jak oslo-
vujete nové zákazníky?
Dnes uÏ na v˘stavy nejezdíme, pouze inzerujeme a také sponzoru-

jeme. Podporujeme nûkteré soutûÏe - regionální, westernové, mistrov-
ské i pro handicapované jezdce, vût‰inou se zamûfiujeme na mladé
nebo zaãínající jezdce.

Jak se promítla zátěž v práci na rodinný život Obluků? Máte
ještě vůbec sám na koně čas?
V osm ráno pfiijdu do obchodu a odcházím pfied sedmou veãer. Pfies-

toÏe jsem jezdil na koních cel˘ Ïivot a manÏelka také (dokonce jsme se

u koní seznámili), nyní na nû ãas nemáme. V podstatû se k nim dosta-
neme jen kvÛli na‰im dvûma dûtem, kdyÏ se chtûjí povozit.

Vzpomínáte na své největší jezdecké úspěchy a potkáváte
v obchodě i přátele z kolbiště?
V Brnû pfii studiu V· jsem jezdil za TJ Moravan anglického plnokrev-

níka Dolora, s tím jsme absolvovali parkury S a ST. KdyÏ jsem zaãínal
je‰tû ve Fr˘dku, pravidelnû jsem se úãastnil MâR dorostu, nejvût‰ím
úspûchem bylo 3. místo na mistrovství, asi v roce 1967. Potkávám se
napfiíklad s trenérem Pavlem Hudeãkem, s nímÏ jsme spolu byli v par-
kurovém druÏstvu, dále s Ing. Kutûjem, kter˘ byl m˘m vzorem a po-
chází také z Fr˘dku. Díky nûmu se mi konû zalíbili.

Chodí k vám i populární osobnosti – tradičním zákazníkem je
Bolek Polívka, rodina Rašilovových nebo Míša Kuklová. Co
podle vás přitahuje zákazníky nejvíce?
Lidé podle mne chodí rádi do obchodu, kde si mohou vybrat a zboÏí

prohlédnout, osahat. Na jednom místû je ‰irok˘ sortiment, a tak ãasto
pfiijdou pro jednu vûc, rozhlédnou se a zjistí, Ïe potfiebují je‰tû nûco ji-
ného. Na‰í snahou je zákazníkÛm vyjít ve v‰em vstfiíc. Jak v reklama-
cích, tak v poradenství. Dnes je hodnû lidí, co s koÀmi zaãínají a jsou
vdûãní za kaÏdou radu. SnaÏíme se pomáhat zákazníkÛm, kdyÏ nûco
neví a vyuÏít sv˘ch dlouholet˘ch zku‰eností ze svûta koní.
Máme zaveden˘ vûrnostní program, dlouholetí zákazníci nebo ti, ktefií

dosáhli jisté v˘‰e obratu, mají u nás kartu se slevou. Myslím si, Ïe
máme v˘hodu i v poloze, jezdí k námMHD a pro zákazníky je k dispo-
zici 15 parkovacích míst.

A co budoucnost, co byste chtěl zlepšit nebo udržet?
Minimálnû bych chtûl udrÏet trend, kter˘ se nám dafií, tedy stále roz-

‰ifiovat nabídku, udrÏovat kvalitu a zvy‰ovat obraty. �

Michaela Zachová
Foto archiv I. Obluka a Jifií Zach
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